
ACTA NÚM. 118 
 
Assistents: 
Francisco José Morente Valero, president 
Eduard Ariza Solé 
Joaquín Beltrán Antolín 
Joan Carbonell Manils 
Maite Carrassón López de Letona 
Xavier Cussó Segura 
Jordi Fernández Castro 
Vicent Fonollosa Pla 
Xavier Gabarrell Durany 
Antoni García Borràs 
Olga Lanau Rami 
Anna Marbà Tallada 
Jordi Obiols Llandrich 
Rosa M. Ortuño Mingarro 
Albert Pastor Martínez 
José Francisco Pérez Hernández 
Diego Prior Jiménez 
Ricard Ripoll Villanueva 
Josep Ros Badosa 
Héctor Sala Lorda 
Armand Sánchez Bonastre 
Joan Serra Sagristà 
Magda Solà Tey 
Esther Zapater Duque 
 

A Bellaterra, a les 15.08 h del dia 20 de 
setembre de 2018, es reuneixen en 
sessió ordinària, a la sala de juntes del 
Rectorat i sota la presidència del 
vicerector de Personal Acadèmic, el 
doctor Francisco José Morente Valero, 
els membres de la Comissió de Personal 
Acadèmic assenyalats al marge. 

S’han excusat d’assistir a la reunió el doctor Carles Gispert Pellicer, el doctor Daniel 
Franco Puntes, el doctor Antonio Iglesias Fonseca i el doctor Pere Ysàs Solanes. 
 
No hi assisteixen la senyora Petra Johanna Benyei Peco, ni el senyor Oriol Parareda 
Casablancas. 
 
Hi actua, com a secretària, la senyora Montse Tarjuelo Jacas, lletrada del Gabinet 
Jurídic de la UAB. 
 
 
Ordre del dia  
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior.  
2. Informe del vicerector de Personal Acadèmic. 
3. Convocatòria de concursos de places de cossos docents de càtedres d’universitat de 
promoció interna. 
4. Convocatòria de concursos de places de cossos docents de càtedres d’universitat de 
torn lliure.  
5. Convocatòria de concursos de càtedres laborals de promoció interna. 
6. Convocatòria de concursos de places d’agregat o agregada destinades a personal 
investigador doctor que hagi finalitzat el Programa Ramón y Cajal i hagi obtingut el 
certificat I3.  
7. Convocatòria de concurs d’una plaça de lector o lectora d’infermeria. 



8. Convocatòria de concursos de places d’associats  vinculades a la Unitat Docent de 
Sant Pau. (Punt retirat) 
9. Convocatòria de concursos per a la contractació de personal 
investigador predoctoral en Formació per el curs 2018-2019 (Annex setembre 2018). 
10. Convocatòria de concursos per a la contractació de personal 
investigador postdoctoral per al curs 2018-2019 (Annex setembre 2018) 
11. Convocatòria de concurs d’una plaça d’associat (medicina legal i forense) a la Unitat 
Docent del Parc Taulí. 
12. Recurs contra la proposta de nomenament de professor emèrit. 
13. Informació de la convocatòria d’avaluació de l’activitat docent del professorat: 
13.1 Informació general. 
13.2 Presentació, anàlisi i proposta de resolució dels recursos i reclamacions presentats, 
si s’escau. 
14. Proposta de modificació de l’escrit de certificació de qualitat Docent. 
15. Assumptes de tràmit. 
16. Torn Obert de paraules. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
Per assentiment, la Comissió de Personal Acadèmic acorda aprovar l’acta de la 
sessió del dia 19 de juliol de 2018. 
 
 
2. Informe del vicerector de Personal Acadèmic 
El vicerector de Personal Acadèmic, abans d’iniciar el seu informe, vol donar la 
benvinguda a aquesta Comissió al nou degà de la Facultat d’Economia i Empresa, 
doctor Héctor Sala Lorda. A continuació inicia el seu informe i recorda el que ja s’havia 
comentat anteriorment respecte a la llei de pressupostos de l’Estat per al 2018 on no 
apareixia la taxa addicional per a l’estabilització d’interins, que sí que va aparèixer l’any 
anterior. Sembla ser que el Ministeri d’Educació ha preparat un instrument legal que 
introduirà aquesta possibilitat i que s’ha enviat al Ministeri d’Hisenda i segurament en 
uns setmanes es publicarà aquesta norma que ens permetrà convocar mes de 30 places 
d’agregats i titulars suplementàries a les que correspondrien per taxa de reposició.  
En segon lloc, i en relació amb l’acord dels investigadors postdoctorals, explica que del 
col·lectiu afectat, 7 persones veuran prorrogat el seu contracte per haver estat mares 
durant el mateix, 5 més ja s’han acreditat, alguns es van desvincular de la UAB i queden 
18 que han demanat l’acreditació de recerca AQU a la convocatòria de la primavera. A 
partir de l’octubre s’espera la resposta d’AQU i si s’acrediten s’incorporaran com a 
agregats interins. Això no obstant, i atès  que a AQU estan col·lapsats, s’ha prorrogat 2 
mesos el termini per resoldre i calculen que no arribaran les acreditacions fins a finals 
de desembre. El problema és que del nombre total de postdocs que passin a agregats 
depèn el nombre de places de lectors que ens queden per convocar de l’oferta de 2018. 
Tot aquest procés comportarà un problema de calendari. Precisament per clarificar les 
convocatòries del programa Serra Húnter, que unes surten al juliol i altres al febrer de 
l’any següent, el que s’ha fet es avançar al setembre la reunió que les Universitats feien 
habitualment al gener-febrer amb la Direcció General d’Universitats; al setembre les 
universitats ja saben (amb molt poc marge de possible variació) quines seran les vacants 
que es produiran a l’any en curs, i ja es pot calcular la capacitat de contractació per a 
l’any següent. En aquest sentit, si es pacta ara el nombre de places de lectors que es 
podran convocar el 2019, la primera convocatòria del programa es podrà fer al febrer i 
al juliol la següent (haurem guanyat, doncs, sis mesos en relació al calendari habitual). 
La UAB haurà d’acordar ara el nombre de places i a la junta del Consell Interuniversitari 
de Catalunya del dia 4 octubre s’aprovaran les places de lectors que sortiran al febrer 



(que sabem que podrem convocar perquè corresponen als càlculs sobre la capacitat de 
contractació), i al juliol es podran convocar els excedents que autoritzi la Generalitat.  
 
A continuació explica la taula de prioritzacions de lectors del 2018, que reparteix entre 
els assistents. Comenta que de cara a l’any 2019 s’han de tenir en compte les vacants 
del 2018 i hi hauran  49 vacants, la major part jubilacions forçoses i voluntàries, 2 vacants 
per incapacitats permanents i 1 per decés; 6 d’aquestes 49 places són de personal 
laboral que, a efectes de vacants, computen per la meitat però a efectes reals són 46 
vacants al 2018. Com la capacitat de contractació és del 50%, resultaria que es podrien 
convocar 23 places noves. En aquestes places entrarien els 5 postdocs que acaben 
l’any que ve (suposant que tots ells s’acrediten). Amb les places se reserva per a Ramon 
y Cajal, atès que les haurà d’ocupar algú de fora ja que actualment no en tenim candidats 
a la UAB, i aquest fet consumeix taxa de reposició, s’haurà de pensar molt bé que fem. 
La resta de places anirien a lectors . A continuació explica el vicerector que, de igual 
manera que han fet altres anys, han demanat increment en la capacitat de contractació, 
en aquesta ocasió per 12 places més. Com s’han de complir un seguit de requisits, s’ha 
de fer un informe que estudiarà la DGU i decidiran quantes places ens donen de més. 
Explica que, en el pitjor dels casos, de les 23 places corresponents a la capacitat de 
contractació, 5 seran pels postdocs de l’acord i 18 per lectors; o bé es podran treure 2, 
3 o 4 places per Ramon y Cajal i la resta lectors, etc. Com a la junta del CIC de l’octubre 
s’aprovarà el nombre de lectors que convocaran al febrer, proposaran 15, que estan 
garantits per capacitat de contractació. A efectes de la taxa de reposició, suposant que 
es mantingui en el 100%, tindríem les 46 vacants, més 30 vacants generades pels 
titulars que han passat a catedràtics i ja han pres possessió, més un màxim de 16 places, 
dels concursos de promoció o torn lliure de catedràtic de 2018 (si aconsegueixen 
prendre possessió abans del 31 de desembre). Finalment, diu que si es compleix tot 
això podríem arribar a convocar fins a 92 vacants, i si s’aprova finalment la taxa 
suplementària per a l’estabilització d’interins, tant per l’any 2018 com pel 2019, es podrà 
estabilitzar pràcticament tot el personal interí l’any vinent. 
 
Per finalitzar amb el seu informe, el vicerector explica que aquest any es va introduir la 
novetat de fer les substitucions del professorat amb càrrecs amb professors associats 
A-3 i quedava encara pendent aplicar-ho a les substitucions de baixes, que es feien amb 
professors associats A-2. El que es vol proposar és que, per aquest curs, les 
substitucions de les baixes es facin també amb A-3, però introduint un element nou: 
substituir el professorat en funció de la docència que deixa d’impartir. És a dir, si es 
deixen de cobrir 7 crèdits es substitueixen 7 i si són 24 seran 24, amb el límit del 50% 
per semestre. S’ha de tenir present que, en principi, la distribució de la docència es fa al 
llarg de tot l’any sense concentracions de la docència, excepte casos excepcionals. El 
missatge que es vol traslladar als departaments és que s’ha de distribuir la docència al 
llarg de l’any. 
 
A continuació s’inicia un torn obert de paraules on es comenta que sembla raonable la 
proposta de les substitucions per les baixes tenint en compte el que es deixa de fer, però 
igualment es podria fer amb les substitucions per càrrecs. També s’hauria de tenir en 
compte la capacitat del departament, ja que si el departament és excedentari i allà hi ha 
un càrrec, no s’entén perquè s’hauria de substituir. També es comenta que als 
professors que volen fer una estada fora se’ls hi concentra la docència i també als 
professors que tenen assignatures que no són anuals, per això no s’està d’acord amb 
que només se substitueixi el 50% de la docència quan aquesta està concentrada en un 
semestre. El vicerector respon que està a la seva agenda substituir només el que es 
deixa de fer en el cas dels càrrecs i pel que fa a la concentració de docència si està 
degudament justificada no hi haurà cap problema amb les substitucions, que podran ser 
per tota la docència que es deixi de fer. Finalment diu que  estan treballant en la revisió 



del model de càrrecs amb el vicerector d’economia i campus, on es replantejarà el model 
actual i també el que fa referència a les substitucions per càrrecs.  
 
 
3. Convocatòria de concursos de places de cossos docents de càtedres d’universitat de 
promoció interna. 
El vicerector de Personal Acadèmic presenta les convocatòries que formen part d’aquest 
punt de l’ordre del dia i explica les dades de les mateixes. 
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda,  
 
Primer.- Aprovar les convocatòries dels concursos públics per l’accés a cossos 
docents universitaris de promoció interna, de conformitat amb l’annex adjunt.  
Segon.- Encarregar al vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment 
d’aquests acords.  
 
 
4. Convocatòria de concursos de places de cossos docents de càtedres d’universitat de 
torn lliure.  
 
El vicerector de Personal Acadèmic presenta la convocatòria que forma part d’aquest 
punt de l’ordre del dia i explica que un dels departaments convocants ha proposat fer un 
canvi del president per un vocal. Aquesta tasca li correspon a la rectora que no veu 
inconvenient en fer aquest canvi, i s’informa d’aquest fet a la Comissió que tampoc 
manifesta cap inconvenient.    
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda,  
 
Primer.- Aprovar la convocatòria dels concursos públics per l’accés a cossos 
docents universitaris de torn lliure, de conformitat amb l’annex adjunt.  
Segon.- Encarregar al vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment 
d’aquests acords.  
 
 
5. Convocatòria de concursos de càtedres laborals de promoció interna. 
El vicerector de Personal Acadèmic presenta la convocatòria que forma part d’aquest 
punt de l’ordre del dia i explica les dades de la mateixa. 
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda,  
 
Primer.- Aprovar la convocatòria dels concursos públics per a l’accés a places de 
catedràtic laboral de promoció interna, de conformitat amb l’annex adjunt.  
Segon.- Encarregar al Vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment 
d’aquests acords  
 
 
6. Convocatòria de concursos de places d’agregat o agregada destinades a personal 
investigador doctor que hagi finalitzat el Programa Ramón y Cajal i hagi obtingut el 
certificat I3.  
El vicerector de Personal Acadèmic presenta la convocatòria que forma part d’aquest 
punt de l’ordre del dia i explica les dades de la mateixa. 
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda,  
 



Primer.- Aprovar la convocatòria dels concursos públics per a l’accés a places de 
professorat agregat o agregada en règim de contracte laboral destinades a 
personal investigador doctor que hagi finalitzat el Programa Ramón y Cajal i hagi 
obtingut el certificat I3 de conformitat amb l’annex adjunt.  
Segon.- Encarregar al Vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment 
d’aquests acords.  
 
 
7. Convocatòria de concurs d’una plaça de lector o lectora d’infermeria. 
El vicerector explica que aquesta convocatòria no anirà pel Programa Serra Húnter pels 
motius que ja es van comentar en aquesta Comissió. 
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda,  
 
Primer.- Aprovar la convocatòria de concurs d’una plaça de professor lector o 
lectora de caràcter temporal, de conformitat amb l’annex adjunt.   
Segon.- Encarregar al Vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment 
d’aquests acords.  
  
 
8. Convocatòria de concursos de places d’associats  vinculades a la Unitat Docent de 
Sant Pau. 
El president de la Comissió explica que retira aquesta punt de l’ordre del dia ja que no 
ha arribat la documentació a temps i passarà aprovació de la propera sessió d’aquesta 
Comissió sempre que arribi la documentació corresponent. 
 
 
9. Convocatòria de concursos per a la contractació de personal 
investigador predoctoral en Formació per el curs 2018-2019 (Annex setembre 2018). 
El vicerector explica que la convocatòria principal per a PIFs ja es va fer abans de les 
vacances d’estiu però per necessitat de convocar places a alguns departaments es van 
presentant a aprovació annexos a la convocatòria. 
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda,  
 
Primer.- Aprovar, si escau, la convocatòria de concursos  per a la contractació de 
personal investigador predoctoral en formació per al curs 2018-2019 (III Annex 
setembre 2018, de conformitat amb l’annex adjunt.  
Segon.- Encarregar al vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment 
d’aquest acord.  
 
 
10. Convocatòria de concursos per a la contractació de personal 
investigador postdoctoral per al curs 2018-2019 (Annex setembre 2018) 
El vicerector explica que, igual que en el punt anterior, la convocatòria principal per a 
postdocs ja es va fer abans de les vacances d’estiu però per necessitat de convocar 
places a alguns departaments es van presentant a aprovació annexos a la convocatòria. 
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda,  
 
Primer.- Aprovar, si escau, la convocatòria de concursos per a la contractació de 
personal investigador postdoctoral per al curs 2018-2019 (Annex setembre 2018), 
de conformitat amb l’annex adjunt. 
 



Segon.- Encarregar  al vicerector de Personal Acadèmic  l'execució i el seguiment 
d’aquest acord. 
 
 
11. Convocatòria de concurs d’una plaça d’associat (medicina legal i forense) a la Unitat 
Docent del Parc Taulí. 
El vicerector explica que aquesta plaça d’associat es dota a la una Unitat Docent, en 
concret al Parc Taulí. 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda,  
 
Primer.- Aprovar, si escau, la convocatòria d’un concurs per a la contractació de 
professorat associat a la Unitat Docent Parc Taulí per al curs 2018-2019, de 
conformitat amb l’annex adjunt.  
Segon.- Encarregar  al vicerector de Personal Acadèmic  l'execució i el seguiment 
d’aquest acord.  
 
 
12. Recurs contra la proposta de nomenament de professor emèrit. 
El vicerector recorda que en la darrera sessió d’aquesta Comissió, abans de les 
vacances d’estiu, ja va passar aquest punt però no es va poder debatre i procedir a la 
votació perquè la documentació corresponent es trobava a l’espai “Nebula” i no s’havia 
informat a tots els membres d’aquest fet i per això es va posposar. Per aquest motiu es 
presenta avui a coneixement dels membres de la Comissió. 
 
Recorda el vicerector que el doctor Evarist Feliu s’havia presentat a la convocatòria 
d’emeritatge per la via ordinària però no tenia tots els requisits previstos a la normativa 
i d’ofici es va canalitzar per la via excepcional, no aconseguint la majoria qualificada que 
requereix la normativa d’aplicació. El doctor Feliu ha presentat un recurs on demana, 
per una part, que es canalitzi la seva candidatura per la via ordinària, al·legant que sí 
que reuneix els requisits. El recurs ha estat desestimat per la rectora. Altrament sol·licita 
que es valori el seu nomenament com a professor emèrit per la via excepcional, i en 
aquest cas cal que els membres de la Comissió votin per tal d’obtenir, si s’escau, la 
majoria qualificada de 3/5 parts dels seus membres. 
 
La Comissió de Personal Acadèmic, per 17 vots a favor i 2 vots en blanc, acorda,  
 
Primer.- El nomenament com a professor emèrit per la via excepcional del doctor 
Evarist Feliu Frasnedo.  
Segon.- Encarregar al vicerector de Personal Acadèmic l’execució i el seguiment 
d’aquest acord.  
 
 
13. Informació de la convocatòria d’avaluació de l’activitat docent del professorat: 
13.1 Informació general. 
13.2 Presentació, anàlisi i proposta de resolució dels recursos i reclamacions presentats, 
si s’escau. 
 
El vicerector de Programació Acadèmic i de Qualitat presenta aquest punt i explica que, 
a finals de setembre, es rebrà la notificació d’AQU Catalunya amb la llista concreta de 
professors que obtenen el tram i es vehicula aquesta llista al Consell de Govern i a la 
Comissió Econòmica del Consell Social. A continuació explica que s’han rebut dos 
recursos contra la llista definitiva.  
 
Un d’ells és el d’una persona a la qual les enquestes de satisfacció li van sortir 
desfavorables. Aquesta persona ha fet un recurs d’alçada a la rectora i diu que les 



enquestes no eren satisfactòries ja que era un curs conflictiu i fins i tot el degà va dir que  
s’haurien de posar mesures per solucionar el conflicte. La proposta que es fa a la 
Comissió és informar desfavorablement aquest recurs ja que la justificació no és 
suficient per passar-lo a favorable, ja que són dues enquestes desfavorables i les 
enquestes d’assignatura també surten malament, 0,5 sobre 4.  
 
L’altre recurs és el d’un professor que va presentar a avaluació un període de 5 anys, el 
període que presentava la satisfacció dels estudiants era negatiu i en via de recurs 
demana canviar el període, però no en global, sinó considerar un període per les 
enquestes i un altre període per tota la resta d’indicadors. En aquets cas es proposa a 
la Comissió no informar favorablement aquet recurs.  
 
Finalment explica que el professorat del programa docentia que vol l’avaluació d’ANECA 
requereix a la UAB un certificat de docència. En aquest sentit s’ha canviat el redactat 
del certificat i es sotmet a consideració de la Comissió.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda,  
 
Primer.- Informar els recursos presentats i elevar a la rectora les propostes de 
resolució.  
Segon.- Aprovar el nou redactat, contingut i condicions per emetre el certificat de 
les avaluacions de l’activitat docent del personal acadèmic de la UAB.  
Tercer.- Encarregar al vicerector de Programació Acadèmica i de Qualitat 
l’execució i seguiment del present acord.  
 
 
15. Assumptes de tràmit. 
El vicerector presenta la llista de tots els col·laboradors docents i de recerca que s’han 
introduït al sistema durant el mes de juliol.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment acorda 
 
Primer.- Considerar-se assabentats del reconeixement com a col·laboradors 
docents durant el mes de juliol del 2018 en les diverses modalitats previstes al 
Reglament de Personal Acadèmic dels professionals.  
 
Segon.- Encarregar al vicerector de Personal Acadèmic l’execució i el seguiment 
d’aquests acords. 
 
 
16. Torn Obert de paraules. 
El doctor Héctor Sala Lorda explica que a la Comissió d’Afers Acadèmics es va valorar 
molt positivament la creació de nous graus, i pel curs vinent podrien veure la llum dos 
graus nous d’economia que serien en anglès. Això genera tensions en els recursos 
docents del departament i potser convindria pensar en donar incentius per a la 
implementació de nous graus en anglès. 
 
El vicerector diu que la programació de la docència en anglès va agafant més 
importància tant en graus com màsters i postgraus, i pot ser que això “tensioni” els 
departaments. Explica que, fins ara, el que tenim i aprova cada any aquesta Comissió 
és un reconeixement específic addicional d’hores per docència en anglès. Comenta que 
es pot discutir si és molt o poc, i que està pendent per properes sessions d’aquesta 
Comissió debatre aquest tema a fons, ja que es va discutir molt i hi havia els dos 
extrems, de donar-li més reconeixement o fins i tot de no donar-li cap reconeixement 
extraordinari.  



El doctor Joaquín Beltrán Antolín demana aclariments respecte al Programa Serra 
Húnter, ja que es va fer la crida al juliol i des del departament no eren conscients i no 
van informar als possibles interessats. També demana a la comissió que valorarà el 
tema dels càrrecs que tingui en compte la situació dels coordinadors de màsters oficials 
amb preu privat, que depenen de la FUAB, i aquests no tenen descompte per ser 
coordinadors d’aquests màsters, quan els altres sí en tenen, i la feina es equivalent sigui 
un màster públic o privat.  
 
El vicerector diu que es tracta de la crida internacional del Programa Serra Húnter i diu 
no recordar si es va informar especialment als departaments o no. Si no es va fer 
demana disculpes, però igualment la informació està a la plana principal de la web de la 
UAB i en qualsevol cas la crida està dirigida al personal que ha d’acreditar-se, i no serà 
fins d’aquí a 5 o 6 mesos que no sortirà la convocatòria i aleshores sí que s’hauran 
d’inscriure. Pel que fa als coordinadors de màster a preu privat diu el vicerector que 
aquests  sí que cobren per aquesta feina en contra dels coordinadors de preu públic i 
està clar que no procedeix. Amb els beneficis que generen els màsters de preu privat 
es poden pagar associats “de factura” per cobrir possibles reduccions de docència. 
 
El doctor Albert Pastor demana quan es pagaran els trams pendents dels agregats 
interins i la vicegerenta de persones i organització diu que la UAB té el compromís moral 
de fer-ho, perquè considera que és de justícia, però la Generalitat es resisteix a pagar i 
el pressupost de capítol I de la UAB no ho pot assumir actualment sense la intervenció 
de la Generalitat.   
 
 
 
A les 16.32 hores, el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc 
aquesta acta. 
 
La secretària Vist i plau 
 El president 


